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ABSTRACT 

 

Dini Ainil Murni. 2013, THESIS. Tittle: “The Influence of Good Corporate 
Governance to Earnings Management Practices on Islamic Banks in Indonesia ” 

Advisor : Ulfi Kartika Oktaviana, SE., M.Ec., Ak 

Key Words : Good Corporate Governance, Earnings Management, Islamic 
Bank 

 

This study aimed to determine the influence of good corporate governance 
mechanisms proxied by the board of commissioner size, the number of the board 
of commissioners meeting, the independent commissioner composition, the 
independent audit committee composition, the number of the audit committee 
meeting, institutional ownership and managerial ownership to earnings 
management practices. Earnings management is measured using discretionary 
accruals. 

The sample are 24 Islamic banks in Indonesia, which it has published the 
annual report and partial report in 2010 and 2011. This study use multiple linear 
regression analysis. 

The results show that the board of commissioner size, the number of the 
board of commissioners meeting, the independent commissioner composition, the 
independent audit committee composition, the number of the audit committee 
meeting, institutional ownership and managerial ownership have no significance 
effect on earnings management. It indicates that good corporate governance 
mechanism failed to minimize earnings management on Islamic Banks in 
Indonesia. 
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ABSTRAK 

  

Dini Ainil Murni. 2013, SKRIPSI. Judul: “Pengaruh Good Corporate Governance 
terhadap Manajemen Laba Bank Syariah di Indonesia” 

Pembimbing : Ulfi Kartika Oktaviana, SE., M.Ec., Ak 

Kata Kunci : Good Corporate Governance, Manajemen Laba, Bank Syariah. 

 

 
Penelitian ini bertujuan untuk mengetahui pengaruh mekanisme good 

corporate governance yang terdiri dari ukuran dewan komisaris, jumlah rapat 
dewan komisaris, komposisi komisaris independen, komposisi komite audit 
independen, jumlah rapat komite audit, kepemilikan institusional dan kepemilikan 
manajerial terhadap praktik manajemen laba. Manajemen laba diukur dengan 
akrual diskresioner. 

Sampel penelitian ini adalah 24 bank syariah di Indonesia yang telah 
mempublikasikan annual report dan partial report pada tahun 2010 dan 2011. 
Metode analisis pada penelitian ini menggunakan analisis regresi linier berganda. 

Hasil penelitian menyatakan bahwa ukuran dewan komisaris, jumlah rapat 
dewan komisaris, komposisi komisaris independen, komposisi komite audit 
independen, jumlah rapat komite audit, kepemilikan institusional dan kepemilikan 
manajerial berpengaruh tidak signifikan terhadap manajemen laba. Hal ini 
menunjukkan bahwa mekanisme good corporate governance gagal membatasi 
praktik manajemen laba bank syariah di Indonesia. 
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 الملخص
 

مة الجيدة للشركات في إدارة الأرباح المصرفية الإسلامية في ، الرسالة. العنوان: "أثر الحوك2013ديني عين المرني. 
 اندونيسيا"

  : أولفي كارتيكا أوكتافيانا، بكالوريوس اقتصاد، الماجستير فيالاقتصادية.، العدالة والتنمية. المشرفة
  كلمات البحث: الحوكمة الجيدة للشركات، إدارة الأرباح، والخدمات المصرفية الإسلامية.

   
لس، وعدد اجتماعات ثير آليات حوكمة الشركات الجيدة الدراسة إلى تحديد تأ هدفت هذه حجم ا

مجلس الإدارة، وتكوين المديرين المستقلين، المستقلة للمراجعة تركيبة اللجنة، وعدد من اجتماعات لجنة التدقيق، 
 ارة الأرباح من قبل مستحقات تقديرية.من ممارسات إدارة الأرباح. يتم قياس إد لكية المؤسسية والملكية الإداريةوالم

البنوك الإسلامية في إندونيسيا، التي نشرت التقرير السنوي وتقرير جزئي عام  اربعة وعشرينوكانت العينة 
 . طريقة التحليل في هذه الدراسة متعددة باستخدام تحليل الانحدار الخطي.2011و  2010

لس، وعدد اجتماعات  مجلس الإدارة، وتكوين المديرين المستقلين، تشكيل ذكرت الدراسة أن حجم ا
لجنة مستقلة لمراجعة الحسابات، وعدد من اجتماعات لجنة التدقيق، والملكية المؤسسية والإدارية ملكية ليس لها 
تأثير كبير على إدارة الأرباح. وهذا يشير إلى أن فشل آلية جيدة لحوكمة الشركات للحد من ممارسات إدارة الأرباح 

 من البنوك الإسلامية في إندونيسيا.
 

 

 


